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més en els últims anys i ara en tenim un total de 380, més 
del doble de les que vostés tenien.

I, per a acabar, en 2022 hem començat un programa d’aten-
ció al desenvolupament infantil en sis municipis que volem 
estendre a la totalitat del territori.

Per tant…

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Vaja finalitzant, senyoria.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…els avanços són en professionals, són en finançament, 
són ens centres i són en places. Tots eixos avanços són 
els que ha fet esta conselleria i el govern del Botànic. 
(Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Continuem amb la pregunta número 1.721, formulada per la 
diputada María Quiles, del Grup Parlamentari Ciudadanos, a 
la vicepresidenta i consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives 
sobre el pagament del deute amb els centres socials de 
gestió indirecta.

La senyora Quiles Bailén:

Gracias, presidenta.

Señora Mas, casi treinta y seis millones de euros, nada más 
y nada menos, es la cantidad que su conselleria adeuda a las 
entidades que prestan servicio a los colectivos más vulne-
rables de nuestra comunidad y que, por negligencia, falta de 
gestión y dejadez, tienen el contrato vencido.

Y, mire, consellera, no son datos que este grupo se saque 
de la manga ni extraídos siquiera de las reivindicaciones de 
sindicatos o asociaciones, ni siquiera de instituciones a las 
que ustedes poco caso hacen, como el Síndic de Greuges, 
ni siquiera de la prensa. Son datos suyos, de su propia 
conselleria.

Y desglosándole por sectores, los voy a decir. A las resi-
dencias mayores les adeudan nada menos que 11 millones 
de euros. Es obvio que las residencias en esta comunidad 
nunca han sido su prioridad. Total, solo tenemos un déficit 
de 23.000 plazas, y ustedes animando a las empresas a que 
vengan, construyan e inviertan en el sector.

Seguimos con otro tipo de centros, los de menores. De 
esos hemos hablado esta legislatura largo y tendido: la ines-
tabilidad de las plantillas, el deterioro de las instalacio-
nes, la desprotección que ha quedado más que claro que 

han sufrido los menores. A eso le sumamos que a dieciséis 
centros les deben ustedes 16 millones de euros.

Seguimos, siete centros de diversidad funcional, contratos 
vencidos y deudas de más de ocho millones de euros; cinco 
centros de mujer, tres de ellos 24 Horas, casi un millón de 
euros, 36 millones en total, como he dicho, señora conse·
llera, 36 millones a esos que cuidan de nuestros mayores, a 
aquellos que velan por nuestros menores, por las mujeres 
víctimas de violencia y por sus hijos, a aquellos que cuidan a 
los más débiles, a los más necesitados, a aquellos que, pese 
a la deuda que tienen contraída con ustedes, siguen todos 
los días cuidando a esas personas, levantando la persiana, 
pagando suministros, pagando comida y agua y teniendo 
que endeudarse porque nosotros no cumplimos.

Por lo tanto, mi pregunta es, señora consellera: ¿cuándo va 
a satisfacer la deuda que tiene pendiente con los centros 
sociales de gestión indirecta y qué medidas va a adoptar 
para que esto no vuelva a suceder en el futuro?

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Per a donar resposta, té la paraula l’honorable vicepresi-
denta i consellera de polítiques inclusives.

Quant arribe la diputada a l’escó, li done la paraula.

Quan vullga, senyoria.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Senyora Quiles, òbviament no és una qüestió que ens enor-
gullisca, i estem treballant sobre això, i estem treballant de 
dos maneres.

Per un costat, fent els rescabalaments per a poder pagar 
eixes factures pendents, com no pot ser d’una altra 
manera, tot i reconéixer que no és un procediment ni que 
ens agrade, que és veritat que ens ve del passat i que 
estem arrossegant a hores d’ara encara que no ens agrada, 
però estem tramitant-los, i el que estem fent, i és on hem 
d’anar, que és a l’os de la qüestió, és que estem gestionant 
i implementant actuacions per a possibilitar eixa transició, 
eixe canvi de model, que és el que volem des de la conse-
lleria des del primer moment. I estem vencent tots els 
obstacles que ens hem trobat, que no ha sigut gens fàcil, i 
estem molt a prop, i, en tindre l’operatiu, tot el que vosté 
estava reclamant des d’eixa trona estarà més que resolt, 
perquè el que volem és donar una solució estructural al 
que és un problema estructural però que pot paréixer total-
ment conjuntural.

Jo crec que és una qüestió suficientment important perquè 
li posem una màxima prioritat i tot l’ordre possible perquè 
s’acabe com més prompte millor. (Aplaudiments)
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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Per a continuar amb la formulació de la pregunta, té la 
paraula la il·lustre diputada.

Quan vullga.

La senyora Quiles Bailén:

Gracias, presidenta.

Señora Mas, le agradezco el tono, que por lo menos en eso 
hemos cambiado con la anterior vicepresidenta.

Y yo de verdad entiendo que usted apenas lleva cuatro meses 
en este cargo, pero es que hay casos muy sangrantes, es que 
tenemos catorce centros de mayores cuyo contrato está cadu-
cado, es que entre ellos está la residencia de Moncada, esa que 
sufrió el terrible incendio en enero, que ya estaba caducado el 
contrato, y le sumo: enero, febrero, marzo, abril, mayo, octubre, 
diez meses, y sigue el contrato caducado. Entiendo que hasta 
hace bien poco, pues, hemos tenido una consellera que estaba 
más preocupada por los problemas judiciales que por estos 
temas, pero le pido que usted se ponga en ello.

Y mientras esto sucede y tenemos estos problemas, ustedes se 
pasan también la vida echando la culpa al mantra de la infrafi-
nanciación. Que sí, que es cierto, que es que no tenemos dinero, 
pero lo que tenemos que hacer es coger esas camisetas que 
tanto les gustan, que yo me lo pongo con usted y nos vamos al 
Congreso y pedimos lo que nos corresponde a la Comunidad 
Valenciana y, sobre todo, a su provincia y a la mía, que es 
Alicante, señora Mas, y ahí tendríamos que estar con las camise-
tas usted y yo. (Aplaudiments) Y, si no, también le digo, con esos 
1.800 millones de euros que van a recaudar de más este año, 
pues, igual podían pagar esta deuda y hacer que estas entidades, 
que son cuarenta y dos, señora Mas, pudieran respirar un poco.

Si contaran, también, con solo dos o tres asesores, en lugar 
de los quince que tienen ahora, como comprometía su ante-
cesora, pues con esos 600.000 euros podríamos pagar…, no 
lo sé, la deuda de la residencia de… la de Onil, o el Centro 
de Acogida de Menores de Campanar, o el Centro de Día 
de Personas con Diversidad Funcional de Belluters. Es que 
vuelvo a repetirle, cuarenta y dos entidades que tienen difi-
cultades para levantar la persiana y cuidan de los nuestros.

Y, si no, mire, siempre podemos coger el presupuesto de 
cualquiera de esos más de catorce chiringuitos nuevos que 
ustedes han creado desde que gobiernan para colocar a los 
suyos, porque no sé por qué sospecho que, señora Mas, 
esos sí que están cobrando todos los meses en tiempo y 
forma y no como los de las residencias.

Muchísimas gracias. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Per a continuar donant resposta a la pregunta formulada, té la 
paraula la vicepresidenta i consellera de polítiques inclusives.

Quan vullga, senyoria.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, presidenta.

Mire, senyora Quiles, com li estava dient, yo es que me he 
puesto a ello, no se preocupe; de fet, el 14 d’octubre, en el 
Consell vam passar un rescabalament de 2,7 milions d’euros, 
i este divendres també anirà un altre no arriba a mig milió 
d’euros.

I, mire, no fan falta que vosté i jo ens posem dos camisetes 
i ens n’anem a Madrid, no, no fa falta; sobraria que els seus 
diputats a Madrid treballaren el mateix que Joan Baldoví, 
sobraria amb això. (Aplaudiments) Perquè, clar, nosaltres… 
No, no, no, si els diputats…

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Silenci, senyories.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…valencians i valencianes d’esta part de la bancada feren 
la meitat recolzant a eixa oposició que ja té Joan Baldoví, 
probablement als valencians i les valencianes ens aniria molt 
millor. El que no val és dir aquí una cosa i votar i fer a Madrid 
la contrària, senyora Quiles, però, bé. (Veus)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyories, pregue silenci. (Veus)

Senyories, per favor, pregue silenci.

Senyories, pregue silenci perquè la vicepresidenta puga 
continuar donant resposta a la pregunta formulada.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, presidenta.

Ara que els he despertat, continue.

Mire, estan fent-se tràmits per a fer efectius els rescabala-
ments per import de 28 milions d’euros. Això està en marxa 
i és el primer que he volgut regularitzar per a donar, òbvia-
ment, un equilibri i una estabilitat a eixos centres, no? Però, 
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com deia, no vull focalitzar-ho en els rescabalaments, que 
això és una qüestió que hem de fer, sí o sí, perquè no pot 
ser d’una altra manera, tot i que no estic d’acord en eixa 
manera de procedir, perquè el que volem és realment fer un 
sistema que funcione i el més prompte possible, i això passa 
per, per exemple, l’adjudicació que anem a fer en el mes de 
novembre del contracte pel qual es posen a disposició de la 
Generalitat 7.100 places.

El contracte, com deia, que estava ja en la plataforma de 
contractació, es posarà en marxa al mes de novembre i són 
places privades que es posen a disposició de la Generalitat 
Valenciana, al servei públic valencià de serveis socials, i que 
servirà, òbviament, per a acabar definitivament amb eixe model 
Blasco-Cotino que no ens agradava i que ens està portant a 
este tipus de qüestions. Però, també la imminent licitació de 
setze residències de gestió integral de titularitat pública, que es 
troba pendent que finalitze la negociació entre la patronal i els 
sindicats per la qüestió salarial del conveni col·lectiu de profes-
sionals i la pujada salarial, que ja està pactada amb els sindicats 
i amb la patronal. I, també, la tramitació del contracte admi-
nistratiu que dona cobertura al Centre Dona de València, de 
Castelló, d’Alacant, de Dénia, i també el de Torrevella.

Però, en qualsevol cas, el que volem, com deia, era conso-
lidar un marc estable des del punt de vista financer però 
també per als professionals i les professionals que treballen 
en eixos centres, no? I, per això, hem passat de les subven-
cions nominatives al contracte programa, quatre anys en el 
cas dels ajuntaments i de les mancomunitats; per això, hem 
posat en marxa el concert social, que era una de les reivindi-
cacions històriques del sector, i que ha suposat acabar amb 
la inestabilitat pròpia d’un sistema subvencional, com li deia 
en l’altre cas també, i fer eixos concerts també de manera 
plurianual per a quatre anys. Això és donar estabilitat i evitar 
este tipus de qüestions que vosté formula.

I, per últim, la inclusió d’una fórmula d’adjudicació objectiva 
en detriment dels judicis de valor. Jo crec que això també 
és important, que a més va a comportar una millora de les 
condicions salarials…

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Vaja finalitzant, senyoria.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…que estic segura que els treballadors i les treballado-
res d’este sistema portaran –diguem– per bandera, i és una 
qüestió també, com li deia, de justícia.

Per tant, mesures pensades per a donar estabilitat financera 
a tot el sector que en els últims temps…

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Senyoria, li pregue que finalitze.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…acudix, com tota la societat, a situacions molt difícils i que 
només els demane una miqueta més de temps.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Continuem amb la pregunta 1.636, que formula el diputat 
José Juan Zaplana al conseller de Sanitat Universal i Salut 
Pública, sobre la situació dels serveis d’urgències i UCI.

El senyor Zaplana López:

Quiero saludar a la presidenta del Colegio de Enfermería de 
Alicante que nos acompaña.

Y decirle, señor conseller, mire: «Nos sentimos en un abandono 
total por parte de la conselleria y la gerencia de nuestro hospital. 
Estamos exhaustos, cansados, agotados, consumidos, explota-
dos, desamparados, con niveles altísimos de estrés y de ansie-
dad. La carga de trabajo es brutal, y queremos dejar claro, muy 
claro, que esta situación no es un hecho aislado, es una situa-
ción constante y habitual». Así reza este escrito dirigido a usted 
que se ha hecho público, que ha hecho público el personal de 
urgencias de uno de nuestros hospitales esta semana.

Y por ello mi pregunta, señor conseller, ¿cuál es su valora-
ción? ¿Qué está pasando en los servicios de urgencias y de 
las UCI? ¿Cuáles son las medidas que contempla usted para 
solucionar todos estos problemas que ya son estructurales 
en nuestra comunidad? (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria.

Quan el diputat arribe a l’escó, li done la paraula a l’honora-
ble conseller.

Quan vullga, senyoria.

El senyor conseller de Sanitat Universal i Salut Pública:

Bueno, muchísimas gracias, señor Zaplana, porque además 
es un tema trascendente. ¿Se oye? (Veus) Espera. ¿Me quito 
la mascarilla?

Bien, perdón, ¿ahora se oye?

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Sí, mejor.


